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Verslag van de vergadering van de commissie Samenleving van donderdag 13 oktober 
2004 
 

Aanwezig zijn:  

Dhr. M. van Daalen (voorzitter), mw. T. Zeilstra-van der Meulen (PvdA), mw. E.H. Soudain (PvdA),  

mw. M.I. Creemers-Hazebroek (VVD),  Mw. J.S. Binnerts-de Jonge (VVD), mw. K.J.H. Hasper-Wolters 

(CDA), 

dhr. B.G. van ‘t Erve (CDA), dhr. P. v.d. Berg (ChristenUnie), mw. F. Laamraoui-Amsiti (GroenLinks), dhr. J.I. 

Crebas (D66), dhr. N. Demirbilek (SP), dhr. J. Jongsma (LPF), dhr. R. de Wit(SGP), dhr.L.J.J. Caniëls 

(commissiegriffier), mw. L. J. Fer (griffiemedw.) 

 

Ook aanwezig:  

Namens GS: dhr. J.M. Bos (gedeputeerde), mw. L.M. Bouwmeester-den Broeder (gedeputeerde), 

 

Afwezig zijn:  

dhr. J. Slicht (PvdA), mw. F.T. Joosse (ChristenUnie), 

 

1. Opening 

De voorzitter opent de vergadering om 15.45 uur en heet een ieder welkom. 

 

2. Vaststellen agenda 

De agenda wordt conform vastgesteld. 

 

3. a. Verslag van de vergadering van 15 september 2004 

Blad 3 bij vragenronde “de opmerking over het jaarverslag van ZGB”, is door de PvdA-fractie gemaakt en 

niet door de CDA fractie. Het verslag wordt met deze wijziging vastgesteld. 

 

b. Verslag van de vergadering van 23 september 2004 

De informatie over het Koninklijk Besluit 3 juni 2004, Stbl 303 is in uw bakjes gedaan. 

Het verslag wordt conform vastgesteld 

 

4. Mededelingen Voorzitter/Presidium/Statengriffie 

- Bericht van afmelding ontvangen van de heer J. Slicht (PvdA) en mw. F.T. Joosse (ChristenUnie). Als 

vervanger van de ChristenUnie fractie zal aanwezig zijn de heer P.v.d. Berg. 
- De griffie heeft nagegaan of de band van de opname van de cie. Vergadering van 18 augustus jl., nog 

beschikbaar was. Wij delen u mee dat dit niet het geval is. 
Het gevolg is dat niet opnieuw een samenvattend verslag van de onderdelen "Vrijwilligersprijs" en 

"Omroep Flevoland" gemaakt kan worden. 
Hiervan geleerd hebbende zegt de Griffie toe in de toekomst de banden te bewaren tot na het vaststellen 

van het verslag. 

- Informatiebijeenkomst nieuwe Statenleden. De meeste reacties wijzen uit dat een bijeenkomst op 11 

november, voorafgaand aan PS van 15.00 tot 18.00 uur het beste uitkomt. Die datum kunt u daarom 

alvast noteren in uw agenda. De definitieve uitnodiging volgt later. Daarvan heeft het presidium 

opgemerkt dat wanneer andere, niet 'nieuwe' Statenleden deze bijeenkomst voor hun eigen ontwikkeling 

ook interessant vinden, zij daarbij welkom moeten zijn. De definitieve uitnodiging zal daarom aan alle 

staten- en commissieleden worden gestuurd. 
- Op actie nr. 2 van de lijst van toezeggingen is een mutatie opgetreden.  

Op 17 november 2004 zal een technische toelichting worden gegeven op Beleidskader Jeugdzorg. Het 

programma ziet er dan als volgt uit: 

14:00 - 15:00 : (technische) toelichting op Beleidskader Jeugdzorg en gelegenheid tot het stellen 
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Van technische vragen. 
15:00 - 15:30     Pauze. 
15:30 -             Commissievergadering, waarin het Beleidskader Jeugdzorg zal worden behandeld, 

dat als statenvoorstel in de Statenvergadering van december aan de orde komt. 
Dit houdt in dat het werkbezoek aan SSF komt te vervallen. Met uw goedkeuring zou genoemd 

werkbezoek in december 2004 kunnen plaatsvinden. De voorzitter informeert of de commissie 

hiermee instemt. Het antwoordt is positief. 

 

De commissie geeft aan in te kunnen stemmen met de laatste mededeling. 

De voorzitter deelt eveneens mee dat mevrouw Bouwman, directrice van Bureau Jeugdzorg, een bezoek zal 

brengen aan de commissievergadering in december 2004. De commissie geeft aan daarmee in te stemmen.  

 

5.1 Portefeuillehouder J.M. Bos 

Mededelingen 

Gedeputeerde Bos deelt mee: 

- De jaarlijkse themadag Flevogezond staat in het teken van diagnostiek in de keten van de Jeugdzorg. 

Deze zal worden gehouden op woensdag 1 december 2004.  

- de OR en de Raad van Bestuur van st. Boschhuis zijn opnieuw in gesprek met elkaar. Kort voordat de 

kwestie zou dienen in de Ondernemingskamer kwamen partijen overeen om een schikkingpoging te wagen. 

 

Vragenronde 

De ChristenUnie- fractie wil weten wat overige partijen ervan vinden dat het college 4 vips-zetels voor drie 

seizoenen afneemt van Omniworld en daarvoor het budget Sportmanifestaties inzet?
1
  Zou daarvoor niet 

beter het budget Gedeputeerde Staten
2
 ingezet kunnen worden?  

De VVD-fractie kan zich daarin vinden maar vindt dit een vraagstuk voor commissie Bestuur. Haar is op dit 

moment niet bekend wat de rek is in het betreffende begrotingsonderdeel  

De PvdA –fractie wil eerst de begroting daarop naslaan.  

De CDA –fractie wil eerst nagaan of dat verantwoord is.  

De D66 –fractie wil van het college weten waarom zij voor de post Sportmanifestaties heeft gekozen.  

Gedeputeerde Bos geeft aan dat het geheel aan sport gelieerd is en dat daarom voor de post 

Sportmanifestaties heeft gekozen. Het gaat om een klein bedrag
3
 en de term skybox is enigszins 

overtrokken.  

Zelf denkt de gedeputeerde dat de juiste post gekozen is maar als commissieleden van mening zijn dat het 

niet zo is wil hij dat wel met het college overleggen. 

De voorzitter constateert dat enkele leden er wel ervan opkijken dat voor de post sportmanifestaties gekozen 

is. Hij concludeert vervolgens dat gedeputeerde aan de commissie melding zal maken het verloop van het 

gesprek met de collegeleden.  

 

5.2 Portefeuillehouder L.M. Bouwmeester-den Broeder 

Mededelingen 

Per 28 september jl. is in uw bakjes gedaan de notitie: “onderhandelingen met OCW over Cultuurconvenant 

2005-2008. 

 

Statenvoorstel: Actieplan Cultuurbereik 2005-2008; geldstroom beeldende kunst & vormgeving 2005-2008 

en cultuureducatie primaire onderwijs 2005-2008 

De voorzitter biedt de gedeputeerde de gelegenheid om het stuk in te kaderen en de laatste ontwikkelingen 

door te nemen. 

Gedeputeerde Bouwmeester geeft aan  

- dat er nog een statenvoorstel zal volgen met het totaal van onderhandelingen met het ministerie van 

OCW.  

- dat gekozen is om thans een voorstel aan de staten voor te leggen omdat de daarin genoemde zaken 

snel in orde moeten worden gemaakt met het ministerie. 

- dat ten aanzien van de geldstroom beeldende kunst & vormgeving, het ministerie nog wil bekijken hoe 

e.e.a. gematched zal worden. Dit zal geen gevolgen hebben voor de inhoud of de financiën.  

- dat Flevoland voor uitvoeren van cultuurconvenant gekoppeld is aan o.a. provincie Utrecht en van deze 

provincie veel steun heeft ontvangen.  

Het statenvoorstel wordt integraal besproken 

De CDA-fractie heeft de volgende opmerkingen. Het verstrekken van een meerjarige subsidie vindt zij een 

prima zaak. Landschapskunst als speerpunt is een prima zaak maar daarmee is voor de fractie nog niet 

besloten dat De Verbeelding subsidie van de provincie blijft ontvangen. Bij het hoofdstuk 

                                                      
1
 7.3.1.12 Welzijn en Zorg, bevorderen sportdeelname, sportmanifestaties 

2
 1.1.2.15 (2.3) Bestuur, gedeputeerde staten, representatie 

3
 € 20.500,- 
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Outputdoelstellingen wordt op bladzijde 8, c3 gesproken over divers publiek. De fractie wil weten wat onder 

divers wordt bedoeld en hoe dat bereikt wordt. 

Op blad 2 van hoofdstuk A Uitgangssituatie, vindt de fractie dat van een negatief beeld wordt uitgegaan 

wanneer gerefereerd wordt aan de korte bestaansgeschiedenis van Flevoland.  

Ook vindt zij dat een scheve vergelijking wordt getrokken waar het gaat om professionele beeldende 

kunstenaars. De fractie vraagt aan gedeputeerde om helder te maken over welke kunstinstellingen zij in 

gedachten heeft waar beschreven wordt dat deze gekenmerkt worden door hun kwetsbaarheid.  

De fractie is blij met versterking van cultuureducatie. 

De VVD-fractie stelt vast dat het voorliggende stuk niet helder en concreet genoeg is. Zij kan zich overigens 

wel voorstellen dat achterliggende stukken nodig waren om het ministerie van OCW te overtuigen.  

Bekend is dat de kunstnota nog niet is vastgesteld. De fractie informeert welk besluit de staten dan nemen 

met het vaststellen van de programma’s. Deels zullen enkele zaken thans al vastgelegd worden. De fractie 

gaat ervan uit dat in de nota kunstbeleid tenminste het bestaan beleid wordt gehandhaafd. Ten aanzien van 

Cultuureducatie heeft de fractie geen bezwaren. Aan de geldstroom beeldende Kunst & Vormgeving zijn 

outputdoelstellingen gekoppeld die ingewikkeld en moeilijk meetbaar zijn. Bijvoorbeeld; hoe wordt gemeten 

hoeveel bezoekers uit Flevoland de objecten bezoeken. Wat is het referentie punt bij de stijging van het 

aantal bezoekers. Het zelfde geldt voor de zin op bladzijde 4. 75% van de scholen heeft plannen ontwikkeld 

voor cultuureducatie. In welk jaartal was dat. De fractie kan op basis van dit stuk geen heldere, duidelijke en 

reële standpunten innemen. 

De SGP –fractie vindt het verstrekken van meerjaarse subsidies een primazaak;  verenigingen hebben het 

recht te weten waar zij precies aan toe zijn. Cultuureducatie vindt zij prima mits daarbij ook aan Gods woord 

aandacht wordt besteed.  

De fractie is van mening dat bij het verstrekken van subsidie de kwaliteit van kunst voorop moet staan en 

niet de hoeveelheid bezoekers. De fractie wil van gedeputeerde weten wat verstaan wordt onder 

Flevolandschap als inspiratiebron voor podiumkunst.  

De GroenLinks –fractie vindt de stukken helder en gedetailleerd. Zij wil een aantal zaken weten: 

- hoe wil de provincie samen met de gemeenten bereiken dat er minimaal 2 festivals buiten Almere 

gehouden worden. En zijn 2 festivals meer gepland dan in voorgaande jaren hebben plaatsgevonden. 

Indien inzet en tijd ontbreken, komen er dan nog wel meer festivals van de grond.  

- is het de intentie om ook andere culturen met de festivals te bereiken en deze, in het kader van 

diversiteit, op te nemen in het actieplan cultuurbereik.  

De fractie is van mening dat meer geld nodig is en dringt er bij gedeputeerde op aan om bij het ministerie 

van OCW te bepleiten dat er in het kader van de snelle groei meer geld van het gebied in relatie tot 

beschikbare middelen voor cultuur komt voor de provincie. Ook zou meer ingezet moeten worden op 

deelname aan cultuurparticipatie door inwoners afkomstig uit niet-westerse landen.  

De fractie wil eveneens weten hoe op het punt van “jaarlijks 100 extra bezoekers buiten Flevoland, voor 

landschapskunst”, gemonitoord zal worden. Moet dit punt niet worden aangevuld met bezoekers uit 

Flevoland.  

Ten aanzien van cultuureducatie merkt de fractie een verlaging op van het percentage scholen. De 

doelstelling was eerder op 90% gesteld. Waarom is de drempel verlaagd?  

Vanaf 2007 gaat de bijdrage niet meer rechtstreeks naar de scholen. Schoolbesturen moeten een stevige 

infrastructuur ontwikkelen. Ziet het college daarin een rol voor haar weggelegd en wat zouden de CKV’s en 

andere kunstaanbieders kunnen doen.  

De D66 –fractie maakt uit principe een voorbehoud. Dit principe heeft te maken met het feit dat de kunstnota 

nog niet is vastgesteld en vanwege het niet betrekken van De Verbeelding in de bespreekstukken. 

De PvdA-fractie wil weten waarom afgeweken is van het principe om deze nota en de kunstnota als een 

geheel aan de commissie aan te bieden. Zij vraagt zich af of de provincie haar doelstelling wel haalt 

wanneer besloten wordt om geen subsidie aan De Verbeelding te geven. Er dient namelijk een matching 

nodig te zijn voor de extra gelden van OCW voor de Paviljoens. Ook vraagt de fractie zich af of het tot de 

taak van de provincie behoort om regie te voeren over een adviescommissie.  

De fractie is van mening dat de rol van andere gemeenten in Flevoland minder of niet wordt benoemd in 

deze nota. Het beeld ontstaat dat slechts sprake is van de provincie en gemeente Almere. De fractie betreurt 

dit.  

Verder is zij van mening dat de benaming Erfgoedcentra te algemeen beschreven is. Indien ook andere 

erfgoedcentra worden bedoeld dan stelt de fractie voor deze ook bij name te benoemen.  

De LPF –fractie vindt zich met deze nota gesterkt in de gedachte dat cultuur in goede handen is bij deze 

gedeputeerde. Zij wenst de gedeputeerde succes. 

De SP –fractie kan zich vinden in hetgeen door de PvdA en de GroenLinks-fractie naar voren is gebracht.  

Gedeputeerde Bouwmeester dankt voor de complimenten en gaat over tot beantwoording van de vragen. 

- Zij geeft aan dat de onderhandelingen met OCW niet parallel lopen met behandeling van de Kunstnota en 

dat het daarom op deze wijze loopt. Zij heeft zo veel mogelijk getracht zaken uit de raadpleging in deze 

nota te betrekken en erkent dat er voor het overige weinig speelruimte zal over zijn.  

- Het benoemen van de achterstand van Flevoland heeft een functionele waarde. In het verleden zijn om 

die reden ook extra gelden toegekend aan de provincie Zeeland. 

- De discussie over De Verbeelding zal gevoerd worden bij het vaststellen van de Kunstnota. 
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- Het meten van de diversiteit van het publiek gebeurt door middel van rapportages die van de instellingen 

ontvangen worden. Het is een feit dat Flevoland weinig professionele kunstenaars heeft, waarmee beslist 

niet gezegd wil zijn dat het ontbreekt aan kwaliteit van de kunstenaars  

- De kunstinstellingen die bedoeld worden zijn Museum Nagele, Curiosa, De Verbeelding en de Paviljoens 

- In 2005 zal een nulmeting plaatsvinden. 

- Eind 2006 wordt als referentiepunt genomen bij de outputdoelstellingen. 

- Het landschap van Flevoland wordt in toenemende mate als achtergrond gebruikt voor podiumkunst. 

Uitgast is een voorbeeld daarvan. . 

- De formulering stijging van het aantal bezoekers is gerelateerd aan de kwaliteit van de kunstuitingen.  

- Het college is uitgegaan van minimaal twee festivals buiten Almere. Uitgast in Lelystad is daarvan een 

goed voorbeeld. Goede locaties vormen echter een probleem.  

- Het college heeft gekozen voor een ondergrens van 75% van de scholen, maar indien de staten van 

mening zijn dat dit percentage hoger moet kan dit aangepast worden.  

- De provincie tracht kennis van zaken bij de scholen te ontwikkelen zodat zij weten hoe en wat te kiezen 

na vier jaar.  

- De provincie heeft kunnen bewerkstelligen dat zij van OCW twee jaar lang de gelden uit BKV kan 

benutten voor het matchen van de Paviljoens.  

- Er is gekozen om samen met gemeente Almere een advies commissie in te stellen omdat podiumkunst 

voor het overgrote deel in Almere plaatsvindt.  

- Alleen het provinciaal Erfgoed centrum is benoemd. Staten kunnen aangeven of het nodig is om andere 

erfgoedcentra ook te benoemen.  

In tweede termijn: 

De PvdA-fractie heeft bedoeld te zeggen dat zij het noemen van andere gemeenten en/of instellingen in 

stukken die naar het ministerie gaan eleganter vindt, dan het alleen te hebben over Almere en de Provincie. 

Bij overige gemeenten/instellingen leidt dit tot een stukje herkenning. De fractie vindt het jammer dat de 

gelden uit BKV gebruikt zullen worden voor de matching. Zij wil echter weten of de outputdoelstellingen 

bereikt zullen worden omdat de matching verband houdt met een samenwerkingsstimulans en de fractie 

informeert hoe wordt verantwoord aan het rijk . 

De CDA-fractie vindt het evenals de PvdA fractie jammer dat in het hele stuk alleen gesproken wordt over 

Flevoland en Almere.  

De VVD-fractie wil weten of er voldoende kijk is op de effecten van de bezuinigingen in Almere. Het moet 

namelijk niet zo zijn dat de provincie met het actieplan Cultuurbereik indirect opdraait voor de bezuinigingen 

in Almere.  

De fractie wil het thans ook niet over De Verbeelding hebben. 

De fractie verwacht van het college dat zij in de teksten van de kunstnota zal aangeven hoe de overige twee 

jaar van het matchen gefinancierd en samengewerkt zal worden.  

De SP- fractie wenst ook niet dat de Provincie opdraait voor bezuinigen in Almere. Wel dient naar oorzaken 

gezocht te worden; waarom zijn er niet voldoende professionele kunstenaars. Er dient daarom voldoende in 

cultuureducatie geïnvesteerd te worden en minder in festivals gestoken te worden.  

De GroenLinks-fractie wil weten wat de intenties zijn om andere- niet westerse culturen in het actieplan te 

betrekken. 

De D66-fractie is blij met het antwoord van de gedeputeerde inzake de Verbeelding en laat haar voorbehoud 

vallen. 

De PvdA –fractie is benieuwd hoeveel bewegingsruimte er nog is bij het vaststellen van de kunstnota. 

De VVD –fractie waarschuwt  dat zij bij de begrotingsvergadering in november niet zal kiezen voor het 

verschuiven van grote bedragen ten behoeve van kunst. 

Gedeputeerde Bouwmeester geeft aan dat er ten aanzien van De Verbeelding wel enige bewegingsruimte 

is.  

In afspraken met het rijk is het niet gebruikelijk de detailzaken te benoemen. Als tegemoetkoming aan de 

Statenleden wil zij wel de namen van de provincie in het stuk opnemen maar niet de namen van de 

instellingen. 

Ten aanzien van de outputdoelstellingen geeft de gedeputeerde aan dat de staatssecretaris op de hoogte is 

van het probleem. De provincie heeft voldoende kijk op het budget van Almere en zal de gelden niet 

gebruiken om bezuinigen van de gemeente te dekken. Zij is het eens met de SP-fractie dat het van groot 

belang is om te investeren in basisscholen. En helaas zijn de niet-westerse culturen in dit stuk niet specifiek 

opgenomen. Wel wordt als eis gesteld dat het publiek divers moet zijn.   

De PvdA –fractie laat het aan de opstellers van het nieuwe statenvoorstel over om te bepalen hoe zij overige 

gemeenten in dit stuk tot hun recht willen doen komen. 

 

De voorzitter concludeert dat de commissie pas bij de Kunstnota haar definitieve uitspraken zal doen en 

daarom adviseert om dit voorstel als hamerstuk te agenderen in komende PS-vergadering. De SP –fractie 

geeft aan haar kanttekening te behouden. 

 

Vragenronde 

De GroenLinks –fractie is blij met het uitvoeren van de motie kunst en cultuur bij allochtone vrouwen. 
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 (motie C )Zij wil weten wie de stichting Moving Media into 2000 is, hoe deze benaderd is en of dit met de 

doelgroep is gecommuniceerd.  

Gedeputeerde Bouwmeester geeft aan dat de stichting al langer met de doelgroep werkt en al eerder 

dergelijke projecten heeft uitgevoerd. Zij zal ervoor zorgen dat de fractie in het bezit komt van folders en 

mochten daarna nog vragen zijn dan wil de gedeputeerde deze gaarne beantwoorden.  

 

De D66-fractie wil weten wat de stand van zaken is met betrekking tot Omroep Flevoland 

Gedeputeerde Bouwmeester geeft aan nog geen nieuws te hebben.  

 

6. Sluiting 

De voorzitter dankt allen en sluit de vergadering om 17.06 uur. 

 

 

 

N
R 

Datum cie. Onderwerp/toezegging Door Afdoen per 

1 15-09-2004 Op werkbezoek  Sport Service Flevoland Griffie Dec. 2004 

2 06-10-2004 

(cie. Begroting) 

Rapporteren over stand van zaken Co-act J.M. Bos/SPV Nov 2004 

3 06-10-2004 

(cie. Begroting) 

Contributie bedragen voor het volwaardig lidmaatschap 

van de wetenschappelijke  steunfunctie 

SPV/L.M. 

Bouwmeester 

Nov. 2004 

4 06-10-2004 Notitie wetenschappelijke steunfunctie bespreken L.M. 

Bouwmeester/SP

V 

Nov. 2004 

5 13-10-2004 Technische toelichting Beleidskader Jeugdzorg J.M. Bos/SPV 17-11-2004 

6 13-10-2004 Gast, mevrouw Bouwman – Bureau Jeugdzorg  15-12-2004 

 

 

 

Lelystad, …………………………………………………………………..2004  

 

 

 

De voorzitter      de commissiegriffier 

 

 

 

 

 

 

_____________________________   _________________________________ 

 


